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Vážení a milí čtenáři, 

v minulém vydání zpravodaje jsem mimo jiné psal o tom, že se i v naší vesnici 
postupně rozbíhá kulturní život. Mezi další historicky oblíbené akce patří bezesporu 
Šaratický kotlík a dětský překážkový běh. Pozvánka na ně je na jiném místě v tomto 
zpravodaji, stejně jako na další akce, které stojí za Vaši pozornost.  

Na Facebooku se zhruba před měsícem rozběhla diskuze o novém rybníku v Otnicích, 
a jak už to bývá na této sociální síti dobrým zvykem, zamotalo se do toho všechno možné. 
Především pro ty, kteří nesledují FB, zde uvedu alespoň některé základní informace 
o tomto novém vodním díle.  

Rybník Na Zumru bude velký cca 1,4 ha. Největší hloubka u hráze bude asi 2 m. Na 
mokřadech a tůních pak bude hloubka cca 0,8 m. Kolem rybníka budou vybudovány tůně 
a mokřady, a bude provedena výsadba zeleně. Součástí projektu je i vybudování 
přístupové polní zpevněné cesty, která povede po dohodě až na konec katastrálního 
území Otnic, tedy na hranici našeho katastru. Po dohodě s vedením ZeV Šaratice letos na 
našem katastru zůstal prostor pro polní cestu podél Otnického potoka, která nyní končí 
u silnice za obcí. Na posledním jednání zastupitelstva padl návrh, že by bylo lepší, kdyby 
se našlo řešení napojení přímo u posledního domu a nemuselo se jít vůbec po silnici. 
Vzhledem k tomu, že se rybník začal stavět letos v dubnu a měl by být z velké část hotový 
do konce roku, na doladění polní cesty máme tedy ještě chvíli čas. Všechny, kteří si to 
budou chtít prohlédnout, však musím upozornit, aby respektovali informační tabule na 
hranici této stavby. 

A teď k dalším tématům z diskuzí na FB:  
Rybník v Šaraticích – územním plánem je sice vyčleněná plocha na rybník, ale 

zastupitelé se při sestavování priorit na volební období 2018–2022 (přesně v únoru 
2019) jednomyslně dohodli, že s přihlédnutím na priority pro rozvoj obce zatím s dalším 
stupněm příprav počkáme. Samotná projektová příprava v několika stupních vč. nezbytné 
inženýrské činnosti a následné vybudování takového rybníka totiž stojí celkem dost 
peněz, a to i v tom případě, že se na něj podaří získat dotaci. Vyčlenit finance a objednat 
studii proveditelnosti by ale asi stálo za úvahu, ať se ví aspoň po technické stránce.  

Téma cyklostezek – v rámci společných aktivit jsme se v Dobrovolném svazku obcí 
Ždánický les a Politaví snažili najít realizovatelné řešení na propojení celého regionu 
funkčními cyklostezkami, a to mimo trasy silnic II. a III. třídy, napojenými na tzv. páteřní 
síť VELO 2 (Brno–Vídeň). Jen tak se dá reálně očekávat získání nějaké dotace na realizaci. 
Trasy jsou pokud možno navržené v několika alternativách. Problém je, že se často najde 
majitel pozemku, který zásadně nesouhlasí a nabourá funkčnost byť dílčího úseku. Potom 
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další kroky ztrácejí smysluplnost. Majetkoprávní vztahy a zákony se ale v čase mění, takže 

naděje zůstává 😊 Dobrým příkladem může být letos budovaná cyklotrasa Otnice – Újezd 
u Brna. Podle informací od starostů v okolí ale další úseky takové štěstí zatím nepotkalo.  

Jako obvykle závěrem děkuji všem za to dobré, co děláte pro naši obec a přeji hodně 
elánu a optimismu do dalších dnů.  

Karel Kalouda 
 

CO PROJEDNÁVALO ZASTUPITELSTVO 

Do uzávěrky tohoto zpravodaje se Zastupitelstvo sešlo celkem dvakrát, a to ve dnech 
27. 4. a 25. 5. 2022, kdy projednávalo následující: 
 Schválení žádostí o dotace z rozp. obce na rok 2022 na mimoškolní aktivity v tomto 
rozsahu: TJ Šaratice (52 tis. Kč), ŘKF Šaratice (31 tis. Kč), SDH Šaratice (46,7 tis. Kč).  
 Řešení opravy místních komunikací – nejdříve by se opravy měla dočkat ulice 
v Kavriánově okolo parku (odhad 567 tis. Kč vč. DPH), u ostatní místních komunikací 
budou vzhledem k nedostatečným fin. opraveny jen výtluky (odhad 120 tis. Kč vč. DPH). 
 Informace o výstavbě MŠ Slunná – cena za výstavbu MŠ by se i přes nárůst cen 
stavebního materiálu a energií neměla měnit. Aktuálně se řeší gastronomické vybavení 
v MŠ. Vyhrála nabídka s cenou nejnižší, a to 383 tis. Kč vč. DPH. Kvůli nutnosti stěhování 
ze starých prostor MŠ do nových bude provoz MŠ v Šaraticích o prázdninách zcela 
uzavřen. V souvislosti s novou MŠ bude řešena kapacita 1. třídy. Snahou obce Šaratice je 
zprovoznit místnost po stávající MŠ v ZŠ pro 1. třídu, a tak otevřít od 1. 9. dvě první třídy. 
Udělá se pro to maximum. Venkovní prostory nové MŠ budou v celém rozsahu připraveny 
až v další etapě výstavby, pro kolaudaci v srpnu ale nachystáme nezbytnou část. 
 Zastupitelstvo se shodlo na obnovení funkce správce sportovního areálu u Litavy 
s možností provozovat drobný prodej občerstvení. Hlavním podnětem této myšlenky je 
především přilákat sem veřejnost a zajistit důstojný provoz tohoto místa. Zastupitelstvo 
z důvodu častého vandalismu také schválilo pořízení kamerového systému na sportovní 
areál ve výši cca 50 tis. Kč. 
 Informace o pronájmu prostor ve zdejší ZŠ pro účely provozu autoškoly 
v odpoledních hodinách. 
 Schválení nákupu nového obecního pracovního vozidla – elektrotříkolky – ve výši cca 
60 tis. Kč. Původní tříkolka je nepojízdná, její oprava by byla nerentabilní. Vyplatí se již 
koupit vozidlo nové. 
 Informace o dotacích naší obce podaných na začátku letošního roku – dotace z JmK 
na opravu schodiště před vstupem do OÚ zamítnuta; mimořádný grant od JMK ve výši 
3 mil. Kč na dofinancování nové MŠ je před závěrečným vyhodnocením; dotace na 
chodníky v obci – přijata žádost SFDI v Praze, zatím bez rozhodnutí; dotace na opravu 
sportovišť na místním sportovním areálu u Litavy – žádost byla také přijata v Praze, zatím 
bez rozhodnutí. 
 Schválena žádost TJ Šaratice o dlouhodobý pronájem obecních pozemků na místním 
fotbalovém hřišti (stávající parkovací plocha za „horní“ bránou) pro účely zvelebení 
prostranství, záměrem je zřídit hřiště pro veřejnost na volnočasové aktivity.  
 Stav uprchlíků v naší obci – k 25. 5. 2022 je v obci podle oficiální evidence 1 uprchlík 
z Ukrajiny. Ze zákona, bez ohledu na volné kapacity škol a výše uvedenou skutečnost, 
bude otevřeno přijímací řízení do ZŠ a MŠ pro děti uprchlíků.   
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 Plány k výstavbě místních cyklostezek – aktuálně zastupitelstvo pověřilo starostu 
k  vyjednávání se starosty sousedních obcí Hostěrádek a Zbýšova možnosti vzájemného 
propojení cyklostezkami mezi obcemi. Ve směru do Hostěrádek by se mohlo jednat o 
přemostění Litavy v místech u ČOV a následně pokračovat při břehu Litavy a dále vpravo 
kolem Hostěradského potoka k rybníku. Do budoucna je záměr Újezdu u Brna vybudovat 
propojení cyklostezkou mezi Hostěrádkami a Újezdem kolem Mlýnského náhonu. Dále se 
nabízí propojení Šaratic a Zbýšova obecní polní cestou v lokalitě Dvorská. Alespoň tímto 
směrem (trasa při hlavní komunikaci je nereálná vzhledem ke složitým vlastnickým 
vztahům) bychom se mohli propojit až s Hruškami, kde je v plánu vybudovat cyklostezku 
podél Litavy ze Zbýšova do Hrušek – je nutné podotknout, že podle aktuálních informací 
se ale jedná jen o plány a skutečná realizace není v žádné okolní obci na pořadu dne.  
 Návrh na obnovení polní cesty od ZEV k novému Otnickému rybníku, který se nachází 
v lokalitě Na Zumru. Komunikace nad myšlenkou obnovit polní cestu vedoucí poli od 
smírčího kříže u ZEV mezi Milešovickým a Otnickým potokem. Zpřístupnila by se tak 
našim obyvatelům další vycházková trasa. Řešeno bude na dalším zastupitelstvu. 

Jedná se pouze o výčet nejdůležitějšího, všechny informace z jednání 
Zastupitelstva jsou dostupné na úřední desce vedle OÚ nebo na webových stránkách obce 
Šaratice zde: https://www.saratice.cz/vyhlasky-zakony-a-usneseni-zastupitelstva. 

Rádi se s Vámi setkáme osobně na jednání Zastupitelstva, které se koná zpravidla 
každou poslední středu v měsíci v 19 hodin v obřadní síni OÚ Šaratice. Váš názor nás zajímá. 

Pro Obecní zpravodaj zpracovala Hana Rozkopalová, upravil a doplnil Karel Kalouda 

 
 

MÍSTNÍ POPLATKY 

Žádáme občany, kteří mají poplatek za popelnice uhrazen pouze na 1. pololetí 
roku 2022, o úhradu poplatku i na 2. pololetí roku 2022. Poplatek musí být uhrazen 
do 30. 6. 2022. Výše poplatku činí 270 Kč/osoba/pololetí. Poplatek můžete uhradit 
v hotovosti  v úředních hodinách v kanceláři OÚ Šaratice. Lze platit i bankovním 
převodem na účet obce Šaratice č.: 35-0490080217/0100, jako variabilní symbol je 
nutné uvést číslo domu. V případě bezhotovostní platby si občan vyzvedne známku 
na popelnice v kanceláři OÚ Šaratice – PO ÚHRADĚ!!! 
 

 
OBNOVENÍ FUNKCE SPRÁVCE SPORTOVNÍHO AREÁLU 

Obec Šaratice podle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, 
oznamuje záměr na obnovení funkce v pracovně-právním vztahu dohoda o provedení 
práce – sezonní správce sportovního areálu Šaratice s podmínkou, že na vlastní 
živnostenské oprávnění bude správce v sezóně provozovat kiosek s drobným 
občerstvením – stánkový prodej.       

Nabídky se stručným profesním životopisem a popisem záměru na provoz je nutné 
doručit nejpozději do středy 15. června 2022 do 17.00 hodin do kanceláře OÚ poštou, 
datovou schránkou,  osobně nebo na e-mail podatelna@saratice.cz. 

Další informace podá starosta obce p. Karel Kalouda, tel. 725 111 494. Případné 
připomínky k záměru nebo konkrétní nabídky adresujte na: Obec ŠARATICE, 
Náves 83, 683 53  Šaratice 

https://www.saratice.cz/vyhlasky-zakony-a-usneseni-zastupitelstva
mailto:podatelna@saratice.cz
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VÝZVA PRO SPOLKY A OBCE 

Od letošního dubna se pro obce a spolky na území MAS Slavkovské bojiště otevírá 

možnost podat žádost o dotaci na podporu svojí činnosti. Spolky mohou žádat na 

rekonstrukci nebo vybavení svého zázemí, pro obce je dotace určena na úpravu veřejného 
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prostranství nebo na investice do základních a mateřských škol, včetně knihoven. Žádat 

také mohou svazky obcí, školská zařízení, církevní organizace nebo nadace. Příjem žádostí 

probíhá do konce června. Maximální výše dotace bude 500 tis. Kč. Výše dotace je 80 %. 

Všechny informace jsou k dispozici na 

https://slavkovskebojiste.cz/2021/12/09/vyzva-z-programu-rozvoje-venkova-pro-

obce/ 

Hana Tomanová, manažerka MAS Slavkovské bojiště 

 

 

I ŠARATICE MAJÍ SVÉ SLAVNÉ RODÁKY 

Dne 24. 12. 1883 se v Šaraticích narodil známý český fotograf Ondřej Knoll, jeho otec 

byl v Šaraticích tehdy kovářem a Ondřej měl celkem pět sourozenců. Po absolvování 

školní docházky v Šaraticích začal studovat c. k. II. české nižší gymnázium v Brně. Později 

se stal majitelem papírnictví a knihkupectví v Náměšti. Jeho fotografie jsou známy od roku 

1906. Fotografoval nejen jihozápadní a západní Moravu, ale zajížděl i do jiných míst 

a krajů, jejichž krása nebo historie ho zaujaly.  

Pokládal se za profesionálního fotografa, většina jeho snímků však přerůstá do 

umělecké fotografie. Nyní je takto oceňován. Byl vydavatelem pohlednic pro mnoho obcí 

v celém Československu. Patřil k přátelům básníka a spisovatele Otokara Březiny (1868– 

1929) či spisovatele Jakuba Demla (1878–1961). Knollovy fotografie rád používal ve 

svých publikacích právě Jakub Deml. Za svůj život vytvořil Knoll více jak 20 000 negativů.  

V Náměšti se oženil s Františkou Novákovou, dcerou místního hodináře. Z tohoto 

manželství měl dvě dcery – Marii (1913) a Františku (1915). Rozběh jeho podnikání 

zbrzdila 1. světová válka, kterou prožil jako laborant rentgenové laboratoře. Největší 

rozmach jeho vydavatelské a fotografické činnosti začal po 1918 a skončil až likvidací jeho 

živnosti po roce 1948. Jeho fotografie jsou dodnes hojně publikovány. V roce 2009 byla 

vydána i samostatná kniha jeho fotografií z let 1906–1948.  

pro Obecní zpravodaj připravil článek Jan Bačák 

Ondřej Knoll s rodiči v Šaraticích.        Ondřej Knoll s manželkou a dcerami. 

https://slavkovskebojiste.cz/2021/12/09/vyzva-z-programu-rozvoje-venkova-pro-obce/
https://slavkovskebojiste.cz/2021/12/09/vyzva-z-programu-rozvoje-venkova-pro-obce/
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OKÉNKO Z KNIHOVNY – AUDIOKNIHY 

Milí čtenáři, 

se začínajícím létem si většina z nás často říká, že na čtení nemá čas. Sluníčko a hezké 

počasí nás lákají na výlety nebo k práci na zahradě a na čtení knih už nám nezbývá prostor. 

Existuje ale knižní varianta, která je jako stvořená pro tyto případy – a tím je audiokniha. 

Co je to audiokniha? Je to nahrávka mluveného slova daného literárního díla. Obvykle 

vychází z původní knihy, ale často nejde jen o pouhé přečtení a kniha je mírně upravena 

pro lepší poslech. Audioknihy u nás namlouvají většinou známí dabéři a herci, někdy 

pouze jednotlivě, jindy přímo ve skupinách s rozdílnými hlasy jednotlivých postav. 

I u nás v knihovně si můžete několik audioknih půjčit – tak jim zkuste dát šanci! Uvidíte, 

jak vám zpříjemní i čas, který jste zatím pro čtení knih nemohli vůbec využít – třeba při 

řízení v autě anebo doma u vaření.  

Hra o trůny – George R. R. Martin 

Úvodní část románového fantasy eposu ze světa temného 

středověku, zmítaného magií, intrikami, zradou i věštbami. 

Územím Sedmi království zrozených v zapomenutých časech 

otřásá krvavý boj. V centru konfliktu stojí Starkové ze Zimohradu, 

rod stejně tvrdý a houževnatý jako země, z níž vzešli. Strážce 

severu lord Stark je povolán do role královského pobočníka, svým 

odchodem k Železnému trůnu však spouští řetězec událostí, které záhy zasáhnou 

pletichářský jih, divoké východní krajiny i ledový sever ohraničený starobylou Zdí. 

 

Šest případů Sherlocka Holmese – Arthur Conan Doyle 

Šest dramatizovaných povídek z archivu Českého rozhlasu. Barvíř 

na penzi, Podnájemnice v závoji, Tři Garridebové, Umírající 

detektiv, Vyděrač, Žlutá tvář. To je šest povídek, v nichž slovutný 

detektiv Sherlock Holmes se svým pomocníkem Dr. Watsonem řeší 

zapeklité případy krádeží i vražd. 

 

Výjimeční lidé – Peter May 

První díl série Akta Enzo představuje čtenářům učitele biologie 

Enza Macleoda, který se kvůli odvážné sázce pouští do řešení 

neobjasněného kriminálního případu. Předmětem sázky se stane 

deset let stará záhada — zmizení geniálního Jacquese Gaillarda, 

přednášejícího na elitní francouzské vysoké škole, která vzdělává 

budoucí premiéry a prezidenty. Enzo Macleod doufá, že se mu s 

využitím nových vědeckých metod podaří zjistit, co se s Jacquesem Gaillardem stalo. 

 

Těším se, až se spolu potkáme v knihovně, 
vaše knihovnice Katka 
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SPOLEK SENIOŘI 55+ ŠARATICE INFORMUJE 

Senioři jsou stále aktivní a pokračují ve svých pestrých aktivitách. Exkurze, výlety za 

poznáním, turistika, vše nás baví a zajímá. 

Vydali jsme se do historie i současnosti, a určitě i budoucnosti. Do minulosti jsme se 

ponořili při návštěvě  výstavy o faraonu Tutanchamonovi, která je velice dobře připravená 

a exponáty jsou nesmírně zajímavé a úplně vás pohltí svou krásou a velkolepostí.  

Se současností, a určitě i budoucností, jsme se seznámili ve FabLabu, což je první 

digitální laboratoř v Brně, a viděli jsme v akci nejen laserové glavírování a řezání, ale 

i činnost 3D tiskáren. Vyšívací stroj nás překvapil svojí výkonností, robotek poskládal 

Rubicovu kostku za dvě minuty, a než jsme se na vše dostatečně vynadívali, tak byli pro 

nás „vytisknuty“ píšťalky na 3D tiskárně. 

Mnozí členové spolku využili výhodnou nabídku na zájezd do Krakowa a solných dolů 

ve Věličce. Stálo to opravdu za to. 

I letos jsme, díky finančnímu příspěvku od obce, mohli vyjet na autobusový výlet. 

Naším cílem se stala obec Čejkovice. Navštívili jsme výrobnu bylinných čajů Sonnentor, 

dům, kde náš první prezident T. G. Masaryk prožil větší část svého dětství a samozřejmě 

jsme nemohli zapomenout na historické sklepy u Templářů. Celý výlet jsme zakončili na 

Stezce nad vinohrady u Kobylí, ze které je krásný výhled do okolí. 

Stále pokračujeme v pátečních turistických vycházkách, které se těší velké oblibě 

a pravidelně se jich účastní kolem 20 seniorů z naší obce i blízkého okolí. Na poslední 

vycházce do Rašovic jsme přivítali již 100. účastníka.  

Nejbližší akcí spolku, mimo turistiku, je výlet lodí na hrad Veveří, který se uskuteční 

21. 6. 2022. Přes prázdniny si trochu oddychneme a v září se opět pustíme do další práce. 

Plánujeme samozřejmě další besedy, exkurze a výlety a nebude chybět ani autobusový 

zájezd. Tentokrát se vydáme v září na exkurzi do přečerpávací elektrárny Dlouhé stráně. 

Informace o všech našich akcích budou vždy uveřejněné na webových stránkách 

spolku a budou též ve vývěsce na dveřích klubovny. 

Těšíme se na vás, přijďte mezi nás.                                                                                                                         

 Alena Hemalová a Lenka Střítecká 
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JSEM ZVYKLÝ RADOVAT SE Z DROBNOSTÍ  

Starostou v Šaraticích je už 20. rok a s jeho příspěvky se 
v Obecním zpravodaji setkáváte pravidelně hned na 
prvních stránkách. Přesto je spousta věcí, které zůstávají 
zřejmě i na stránkách našeho zpravodaje „nevyřčené“, 
nebo nedostatečně „zpropagované“. Spousta otazníků se 
mezi občany vyrojila např. v souvislosti s výstavbou nové 
Mateřské školy, proto je tento rozhovor s Karlem 
Kaloudou i o tom, co aktuálně zajímá nejen maminky 
malých dětí… 

Pane starosto, kdy se začala poprvé zvažovat možnost 
výstavby nové školky u nás v Šaraticích?  

Již nejméně 15 roků se hledalo řešení nedostatečné kapacity MŠ, po změně hygienických 
předpisů (snížení povolené kapacity) byl problém ještě větší. 

Protože přístavba stávající budovy MŠ nebyla z technických důvodů reálná, zrealizovalo 
se dočasné řešení – v roce 2015 stavební úpravy v budově ZŠ a vytvoření jedné třídy 
s kapacitou cca 15 dětí, která se ale také podle nových předpisů musela snížit. 

Zmíněných patnáct roků příprav je jistě ve vnímání „běžného“ člověka – občana až 
příliš dlouhá doba na výstavbu jedné „obyčejné“ vesnické školky… 

Od roku 2010 se připravoval nový územní plán obce mimo jiné s požadavkem na 
vyčlenění vhodného pozemku. V r. 2014 po mnoha komplikovaných jednáních  vstoupil 
nový ÚP v platnost. Nicméně původní příslib na odkoupení části sousedního pozemku 
(aby ten obecní byl o něco větší a poskytoval do budoucna dostatečný prostor na všechno) 
už byl majitelem odvolán, a proto při přípravě změny ÚP č. 1 (definitivně schválený byl 
v roce 2018) díky změně legislativních předpisů jsme našli nový vhodný pozemek, který 
byl celý v majetku obce. Současně jsme v roce 2015 nechali zpracovat studii nové MŠ, 
která by alespoň v hrubých rysech specifikovala požadavky takové stavby. Zastupitelé 
tehdy schválili, že budeme stavbu plánovat na 3 třídy, každá s kapacitou 24, resp. 25 žáků, 
a každá s vlastním zázemím, aby se nijak ve svém programu neovlivňovaly. V té době se 
totiž už hovořilo o tom, že by mělo být umožněno přijímat do MŠ i děti mladší 3 roků 
a taková třída musí mít samozřejmě jiný režim. 

Ihned po schválení ÚP jsme zadali zpracování  projektu pro stavební povolení  a vyřídili 
samotné stavební povolení, což také zabralo téměř 2 roky.  Získali jsme ho ale právě ve 
správnou chvíli, protože předtím nebylo několik roků možné žádat o dotaci. Při 
vyhodnocení naší žádosti jsme se dostali těsně mezi projekty podpořené (dalších cca 450 
nemělo takové štěstí). Mezitím musel proběhnout výběr dodavatele, což je také proces 
v našich českých podmínkách minimálně na půl roku… Je patrné, že je to dlouhý a dosti 
komplikovaný proces a musím říct, že nám nikdo nedělal žádné obstrukce. 

Proč se nyní v září otevře z celé budovy pouze jedna třída? A jakou bude mít 
kapacitu? 

Z důvodu finančních byl projekt rozdělený na dvě etapy. I tak musíme zaplatit kromě 20 
mil., které jsme získali z dotace, dalších cca 26 mil. V 1. etapě je tedy „jen“ jedna třída pro 
24 dětí, ale s drtivou většinou  technologického vybavení pro celý rozsah. Proto se dá 
předpokládat, že 2. etapa bude už lacinější, i když přibude kapacita pro dalších 2 x 24 dětí.  
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Kdy můžou šaratické maminky počítat s otevřením dalších dvou tříd? 

Financování druhé etapy bude určitě také nad možnosti obce, takže zase bude potřeba 
sehnat nějaké jiné finanční prostředky. Sice už na tom nějakou dobu pracuji, ale dříve než 
za dva roky se to ani podle nejoptimističtějších plánů nedá stihnout.  

A jak to aktuálně vypadá s kapacitou naší Mateřské školy od 1. září 2022? Zápis do 
MŠ už proběhl, vyšlo pro následující školní rok místo na všechny šaratické děti? 

Podle informací, které mám přímo ze školy, po dlouhých letech mohly být přijaty všechny 
děti, které se na zápis dostavily a splňovaly ostatní podmínky. 

Nápad na tento rozhovor vlastně vznikl i díky diskuzi na Facebooku, kdy se jedna 
z maminek mimo jiné taky dotazovala, proč je nová školka bez vlastní kuchyně… 

Je to zase o penězích – pořízení vlastní kuchyně samozřejmě „něco“ stojí (větší budova, 
zvlášť specializované oddělené sklady, protože podle hygieny nemůže být jedna „spížka 
na všechno“ a vybavení na vaření) a také nejsou zanedbatelné ani každodenní provozní 
náklady. Ekonomičtější je varianta dovážet jídlo ze školní kuchyně, kterou bude muset 
obec ale během následujících dvou roků také vylepšit   

A jaký je Tvůj názor na Facebook jako zdroj informací o dění v obci? 

Sociální sítě vč. Facebooku asi v dnešní době patří u spousty lidí neodmyslitelně 
ke každodennímu životu. Zdá se mi ale, že jejich síla je v některých situacích zveličována 
a svědčí to o tom, že lidé tomu podlehli a asi zlenivěli. Stále mě překvapují příspěvky typu 
nevíte někdo, jak je dnes otevřený obchod, dokdy a jestli se mohou dát věci do velkoobjemu 
apod. To je typ informací, které se dají celkem snadno vyhledat na několik kliknutí. A také 
si nemyslím, že v diskuzi na FB se mohou úspěšně vyřešit komplikované věci a situace, 
které si pro správné pochopení vyžadují podrobné vysvětlení historie, popř. okolností, a 
než by takový elaborát někdo sestavil a sepsal, tak už ten příspěvek je někde hluboko 
v historii jiných diskuzí a skoro nikdo to už číst nebude. Proto si myslím, že na vesnici 
našeho rozměru je pořád nejrychlejší pro řešení konkrétního problému zatelefonovat či 
poslat dotaz na obecní úřad nebo přímo mně. Podle povahy dotazu buď dostanete 
odpověď hned, nebo to třeba musí projednat a schválit zastupitelstvo. Pak už zbývá jen si 
udělat čas, zajít na zasedání zastupitelstva, poslechnout si diskuzi k projednávaným 
bodům a samozřejmě třeba i iniciovat řešení nebo diskuzi na vlastní nové téma. Je ale 
praktičtější posílat komplikovanější podněty nejméně 10 dnů předem, abychom do 
jednání mohli nachystat věcné podklady a fakta. Pak je předpoklad, že se problém hned 
posune k jeho řešení.        

Co ze všech projektů, investic, výstaveb, přístaveb a oprav v naší obci bylo za 
posledních 20 let podle Tebe nejnáročnější a nejkomplikovanější?  

Každý z těch projektů (bytovky, kanalizace, půdní vestavby, opravy školní kuchyně 
a kotelny, a různé další stavební úpravy školy, přístavba sportovní haly, výstavba nové 
školky) byl jiný a zároveň v mnohém stejný – dlouhý proces pořizování projektů, pořízení 
stavebních povolení, a tím pádem dalších „papírů“, zajištění financování, transparentní 
a nikým nenapadnutelný výběr dodavatele na cokoliv – projekt, inženýrskou nebo 
stavební činnost. Když jsme se tímto prokousali, měli jsme obvykle štěstí. Při vlastní 
realizaci se samozřejmě musely řešit neočekávané problémy a situace, ale většinou se 
řešily v tvůrčí atmosféře s realistickým přístupem všech zúčastněných. Jako investor jsme 
měli samozřejmě uzavřené smlouvy s odborníky na výkon autorského dozoru 
i technického dozoru, ale i přesto jsem si pokaždé vyčlenil spoustu času na osobní 
kontrolu, kdy se mi hodily zkušenosti s investiční výstavbou z mého profesního života.   
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Na podzim nás čekají po čtyřech letech opět komunální volby. Starosta nemusí mít 
žádné předepsané vzdělání a vlastně ani nějak specifikované schopnosti. Ale co by 
podle Tebe měl starosta v takové obci, jako jsou Šaratice, splňovat? Jaké by měl mít 
vlastnosti a co by měl umět, aby byl pokud možno co nejpřínosnější pro obec 
i občany? 

Na takovou otázku je i po tolika letech praxe strašně těžké odpovědět. Je to totiž funkce, 
od které všichni očekávají, že kdyby starosta chtěl, tak to zařídí. Na druhé straně jsou 
platné zákony a pravomoci, které jsou nastaveny tak, jak to vidí zákonodárci a všechno je 
jinak…  

Než jsem poprvé přijal možnost stát se v mé rodné obci starostou, tak jsem měl několik 
známých, kteří už starostovali jinde. Od nich jsem se dověděl, že ze začátku se budu možná 
trochu nudit, ale jak se do problematiky fungování obce budu „vnořovat“, tak teprve 
pochopím, že úspěšným starostou obce našeho rozměru by měl být schopný vyjednavač 
a to na všech úrovních, manažer, ekonom, stavař, právník, psycholog, sociální pracovník 
a mnohdy i soudce. Při prosazování zájmů obce musí být ochotný v krajním případě 
i upozadit své osobní a přátelské vztahy. A pokud tam chce zůstat žít spokojený život i po 
skončení mandátu, tak musí zároveň zůstat kamarádem, dobrým sousedem a člověkem 
z masa a kostí. A nyní se svými zkušenostmi bych totéž řekl i já.  

Starosta v obci našeho měřítka je „v práci“ vlastně neustále, 24 hodin denně, 7 dní 
v týdnu. Kdekoliv tě můžou občané oslovit, svěřit své problémy a mnohdy čekají, že 
je za ně i vyřešíš. Jak odpočíváš? 

Někdy je těžké usmívat se, když někdo v neděli v 18.00 hod zazvoní u nás doma a začne: 
„Víš, já bych potřeboval něco vyřídit, ale nechci tě s tím zdržovat na úřadě…“ Naštěstí těch 
lidí o víkendu a po večerech není moc, drtivá většina, pokud nejde „opravdu o život“, počká 
na nějakou normálnější dobu a za to jsem opravdu vděčný.  

V době před covidem jsem docela pravidelně tak 2x týdně měl nějakou sportovní aktivitu 
a když bylo o víkendu teplo, s manželkou jsme jezdili na kole buď po okolí, anebo jsme 
popojeli autem a pak to kolo. Další mojí oblíbenou aktivitou je pohyb v lese a na horách, 
a to ve všech ročních obdobích. Musím ale čestně přiznat, že jsem za poslední dva roky 
zlenivěl a po covidu ty běžné sportovní aktivity šidím… Nevím, jestli je to odpočinek, ale 
dobře se mi čistí hlava při některých pracích na zahradě nebo v „minivinohradě“. Velkým 
odreagováním jsou ale pro mě vždy chvíle strávené s vnoučaty, které si skutečně užívám 
při každé příležitosti. Kromě životního optimisty jsem totiž také realista a vím, že děti 
rychle rostou…    

A co tě v poslední době potěšilo?  

Jsem zvyklý radovat se z každodenních drobností a nevybavuji si den, kdy bych neměl 
alespoň z nějaké maličkosti radost. Ale kdybych měl přeci jen něco jmenovat z posledních 
dnů, tak by to mohl být třeba nádherný a překvapující obrat v průběhu 3. třetiny našeho 
posledního utkání na MS v hokeji, a tedy zisk bronzových medailí pro celý tým našich 
hokejistů a vlastně pro celé hokejové Česko.  

Karla Kaloudu pro čtenáře Obecního zpravodaje vyzpovídala dcera Lucka Janíčková   

S ohledem na rozsah rozhovoru a blížících se komunálních voleb se starosta rozhodl financovat vytištění 
těchto 3 stran v Obecním zpravodaji, aby předešel nařknutím, že si za obecní peníze dělá kampaň. 

Odpovědná redaktorka: Lucka Janíčková. Své příspěvky a podněty můžete odevzdávat  
na OÚ nebo elektronicky na adrese zpravodajsaratice@seznam.cz. 

Vydává obec Šaratice jako občasník. Datum vydání 3. 6. 2022. 


